

ST. ANDREWS - LAGOON



Builder: [Lagoon](#)

Beam: 25' 0" (7.87 m)

Year Built: 2014

Max Draft: 4' 3" (1.30 m)

Model: 450 F owners version

Price: \$545,285.43 USD Subject to change.

[See full listing on our website](#)

Location: Preveza, Greece

LOA: 45' 0" (13.96 m)

TABLE OF CONTENTS

OVERVIEW 3

SPECIFICATIONS 4

 Basic Information 4

 Dimensions 4

 Speed, Capacities and Weight 4

 Hull and Deck Information 5

 Engine Information 5

GALLERY 6

DETAILED DESCRIPTION 8

CONTACTS 14

OVERVIEW

The Lagoon 450F stands as a much-admired cruising catamaran, celebrated for its generous interior volume and intelligent layout. Meticulously maintained and privately enjoyed, the owner's version, St Andrews, marries sophistication with functionality, offering a commanding flybridge helm alongside gracious lounging and dining areas and a tasteful three-cabin arrangement conceived for extended passagemaking. As a luxury multihull with a flybridge, she provides effortless bluewater capability paired with the comfort and seaworthiness demanded of a true liveaboard yacht.

EU VAT is paid, and her systems are arranged to ensure autonomy and simplicity while underway: an Onan 11 kVA generator in concert with a Victron inverter-charger, an 80 L/h watermaker and a solar array of 3 x 150 W keep power and water in plentiful supply. Anchoring and mooring are made easy by an electric windlass with chain counter, and a full Raymarine suite including radar, AIS and autopilot supports confident offshore navigation. Onboard comforts include a Bose sound system with Bluetooth and a saloon TV, a fully equipped galley with refrigerator, freezer and microwave, and air-conditioned cabins throughout. A tender, fitted with a 20 HP Honda outboard, rides on dedicated davits, and recent maintenance includes antifouling in 2023 with the next due in 2025. Ready for immediate use, St Andrews is a refined bluewater cruiser and performance cruising catamaran that delivers the capability and elegance discerning sailors require.

SPECIFICATIONS

Basic Information

Category:
Sail yachts

Year Built:
2014

Sub category:
Catamaran

Country:
Greece

Model Year:
2014

Dimensions

LOA:
45' 0" (13.96 m)

Max Draft:
4' 3" (1.30 m)

Beam:
25' 0" (7.87 m)

Speed, Capacities and Weight

Water Capacity:
184.92 Gallons

Fuel Capacity:
264.17 Gallons

Hull and Deck Information

Hull Material:

Fiberglass and Plastic Yachts

Hull Designer:

N/A

Deck Material:

Fiberglass

Interior Designer:

N/A

Hull Configuration:

Catamaran

Engine Information

Engines:

2

Fuel Type:

Diesel

Manufacturer:

Yanmar

GALLERY





DETAILED DESCRIPTION

Full specification

Crafted in France by Lagoon to the celebrated design of Van Peteghem–Lauriot Prévost, this 2013-built, 2014-launched Lagoon 450F is a white GRP sailing catamaran with GRP decks, a true catamaran hull form, hydraulic steering and a commanding flybridge helm position that delivers superb sightlines and effortless control for bluewater cruising. At thirteen point nine six metres overall with the same length on the waterline, she carries a generous seven point eight seven metre beam for outstanding stability and interior volume while drawing just one point three zero metres to access shallow anchorages; displacement is 11,985 kg and air draft is available upon request. Power is provided by twin Yanmar 4JH5 CE diesels of fifty-four horsepower each driving Z drives with sea water cooling and folding propellers for efficient sailing, complemented by an Onan eleven kVA, 220 volt generator that supports hotel loads, with the last engine service completed in 2023 and cruising and maximum speeds available upon request. Tankage is optimised for independent passagemaking with fuel carried in two five hundred litre stainless steel tanks for a total of one thousand litres, fresh water stored in four one hundred seventy five litre PVC tanks totalling seven hundred litres, and holding tanks arranged as three eighty three litre PVC tanks for a combined two hundred fifty litres. The electrical system is thoughtfully specified with three 140 Ah domestic batteries installed May 2022, two 100 Ah engine starter batteries dated May 2016, a Victron three kVA inverter with Victron charger, the Onan eleven kVA generator and solar support via three 150 W panels, while shore power connection and the shore power cable are included onboard. Her sailplan is set up for easy handling with a square top mainsail and standing rigging renewed in 2014, mainsail and genoa from 2014

in good condition, stack pack and lazy jacks details available upon request and fold out mast steps for practical access aloft. Electronics and navigation are by Raymarine and include chartplotter, satellite navigation receiver, radar, automatic identification, autopilot, wind instruments including masthead wind indicator, echo sounder and log/speed, with a handheld barometer and compass details available upon request. On deck the GRP finishes are clean and durable, four davits provide versatile support for gear or a tender, two anchor lockers carry two anchors with one hundred metres of chain and warp handled by an electric windlass with chain counter, four winches assist sail handling and boarding ladder details are available upon request; the cockpit houses one table, one shower and three capacious lockers. Safety equipment is comprehensive with a six man life raft, six life jackets including automatic identification units, one lifebuoy, one danbuoy, two floating lights, one emergency radio beacon, three fire extinguishers, one fire blanket and bilge pumping via one manual and two electric pumps, while gas detector and radar reflector details are available upon request. The owner's layout offers three cabins with three double berths and standing headroom throughout, finished with Carbon Beige upholstery, teak soles, a wood chart table and wood saloon table, four hanging lockers and one dedicated wet locker, climate comfort from four air conditioning units and three electric heads with three showers. Domestic systems include a galley with pressurised water, hot water details available upon request, an eighty litre per hour watermaker, oven, hob, microwave and grill, refrigeration by two refrigerators and one freezer, and entertainment by a Bose stereo system with Bluetooth module, two televisions in the main cabin and saloon and a DVD player. Canvas inventory comprises one bimini, one sail cover and one winter cover, and the tender package includes one dinghy with a Honda twenty horsepower outboard from 2014, handled by crane and winch. Additional equipment and comforts include a passerelle, a full set of flags, a barometer, shore mooring lines and a fully stocked galley with crockery and cutlery for eight, plus navigation chart

equipment with electronic sea charts. Title documents are in order with a Builder's Certificate, Bill of Sale and VAT paid in France; known defects are candidly declared and the house batteries require replacement. Ten years of confident Mediterranean cruising, careful servicing and thoughtful upgrades make this Lagoon 450F an inviting, ready to sail platform for the next chapter.

Полная спецификация

Созданная во Франции верфью Lagoon по знаменитому проекту Van Peteghem-Lauriot Prévost, эта построенная в 2013 году и спущенная в 2014 году модель Lagoon 450F представляет собой парусный катамаран белого стеклопластика со стеклопластиковыми палубами, классической двухкорпусной формой, гидравлическим рулевым управлением и доминирующей рулевой позиции на флайбридже, обеспечивающей превосходную видимость и лёгкость управления в дальних переходах. При общей длине тринадцать целых девяносто шесть сотых метра и той же длине по ватерлинии судно имеет впечатляющую ширину палубы семь целых восемь семь сотых метра, что даёт отличную остойчивость и объём интерьеров, а осадка составляет всего один целый тридцать сотых метра, открывая доступ к мелководным якорным стоянкам; водоизмещение составляет 11 985 кг, воздушная осадка предоставляется по запросу. Энергетическая установка представлена двумя дизелями Yanmar 4JH5 SE мощностью по пятьдесят четыре лошадиные силы каждый с Z приводами, системами морского охлаждения и складными гребными винтами для экономичного хода, дополненными генератором Onan мощностью одиннадцать кВА на 220 вольт для обслуживания бытовых потребителей; последнее обслуживание двигателей выполнено в 2023 году, а крейсерские и максимальные скорости предоставляются по запросу. Топливные баки оптимизированы для автономности: топливо размещено в двух баках по пятьсот литров из нержавеющей стали, всего

одна тысяча литров; пресная вода хранится в четырёх баках по сто семьдесят пять литров из ПВХ, всего семьсот литров; сточные баки организованы как три бака по восемьдесят три литра из ПВХ, всего двести пятьдесят литров. Электрооборудование продуманно укомплектовано тремя бытовыми аккумуляторами по 140 Ач, установленными в мае 2022 года, двумя стартовыми аккумуляторами по 100 Ач от мая 2016 года, инвертором Victron мощностью три кВА с зарядным устройством Victron, генератором Onan одиннадцать кВА и солнечной поддержкой через три панели по 150 Вт, причальная розетка и кабель для берегового питания находятся на борту. Такелаж выполнен для удобного обращения: стак топ парусная схема со стоячим такелажем обновлённым в 2014 году, грот и генуя 2014 года в хорошем состоянии, детали относительно стак пэка и ленивых баксов предоставляются по запросу, а складывающиеся ступени на мачте облегчают доступ наверх. Навигационное и приборное оборудование от Raymarine включает картплоттер, спутниковый навигационный приёмник, радар, систему автоматической идентификации судов, автопилот, анемометры с индикатором ветра на мачте, эхолот и лог скорости, дополнено переносным барометром, а сведения о компасе предоставляются по запросу. На палубе отделка из стеклопластика практична и аккуратна, четыре шет дави предоставляют возможности для буксировки тендера или хранения снаряжения, два якорных рундука содержат два якоря с сто метрами цепи и каната, приводимых в действие электрической лебёдкой с счётчиком цепи, четыре винча помогают при управлении парусами, сведения о трапах и лестницах предоставляются по запросу; в кокпите располагаются один стол, один душ и три вместительных ящика. Комплект спасательного снаряжения исчерпывающий: шлюп ракетный плот на шесть человек, шесть спасательных жилетов включая устройства автоматической идентификации, один спасательный круг, один данбуй, два плавающих фонаря, аварийный радиопередатчик бедствия, три огнетушителя, одно

противопожарное одеяло и откачка воды при помощи одного ручного и двух электрических насосов, а данные о газовом датчике и радиолокационном отражателе предоставляются по запросу. В варианте владельца предусмотрены три каюты с тремя двухспальными койками и полноценной высотой для стояния по всему судну, отделка включает обивку Carbon Beige, носовой и салонный полы из тика, деревянный штурманский стол и деревянный стол в салоне, четыре платяных шкафа и один специальный влажный шкаф, климат контроль обеспечивают четыре кондиционера, а также предусмотрены три электрические вакуумные туалеты и три душа. Бытовые удобства включают камбуз с прессованной системой водоснабжения, сведения о системе горячего водоснабжения предоставляются по запросу, опреснитель производительностью восемьдесят литров в час, плита с духовым шкафом, варочной панелью, микроволновой печью и грилем, охлаждение обеспечено двумя холодильниками и одним морозильником, развлечения организованы системой Bose со встроенным модулем Bluetooth, двумя телевизорами в главной каюте и в салоне и видеоплеером. Тентовый комплект включает один бимини, один чехол на паруса и один зимний тент, тендерный пакет состоит из одного надувного лодочного фальшборта с подвесным мотором Honda мощностью двадцать лошадиных сил 2014 года, управление тендером осуществляется краном и лебёдкой. Дополнительные элементы включают трап палубы, полный набор флагов, барометр, швартовные канаты для причала и полностью укомплектованную кухню с посудой и столовыми приборами на восемь персон, а также навигационные карты в электронном формате и прилагаемый кабель для берегового питания. Документы на судно в порядке: свидетельство верфи, договор купли продажи и уплата НДС во Франции; среди известных дефектов честно указано, что хозяйственные аккумуляторы требуют замены. Десятилетие уверенных плаваний по Средиземному морю, регулярное

обслуживание и продуманные обновления делают этот Lagoon 450F привлекательной и готовой к дальнейшим путешествиям платформой.

CONTACTS

Shestakov Yacht Sales is a brokerage company specializing in the sale and service of yachts worldwide. The company offers services for buying and selling both new and used motor yachts, sailing vessels, and luxury superyachts. They also provide yacht registration, insurance, technical maintenance, crew selection, and charter organization services across the U.S., Canada, Latin America, the Caribbean, and the Bahamas.

The founder and lead broker of the company is Andrey Shestakov, a licensed and certified expert with extensive experience in marine engineering and shipbuilding.

The company has an extensive network of partnerships with major yacht manufacturers worldwide and provides services in multiple languages, including Russian, Ukrainian, Spanish, and English. The office is in Dania Beach, Florida, USA.

For more information and to view available yachts, you can visit the company's official website: <https://shestakovyachtsales.com>

Contact details

Phone: +1(954)274-4435

Email: andrey@shestakovyachtsales.com

Address



1380 Weeping Willow Way, Hollywood,
Florida 33019